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ORSZÁGGYÚLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető Miniszter Úrhoz

„Miért vették el az asztmás gyerekektó7 a magasabb összeg ű családi pótlékot? ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egyes egészségbiztosítási tárgyú miniszteri rendeletek módosításáról szóló 24/2013 . (III. 29 . )

EMMI rendelet szerint ma már nem minden asztmás gyerek jogosult magasabb összeg ű családi
pótléka. A rendeletben módosították a magasabb összegű családi pótléka jogosító betegségek é s
fogyatékosságok listáját. Ezek közül kiemelkedik, hogy április 1-je után az asztmás betegekne k
csak egy része juthat hozzá az ellátáshoz .

A szabályozás szerint tehát nem számít elég súlyos betegnek egy asztmás gyerek akkor sem, h a
folyamatosan szednie kell a gyulladáscsökkentőket, vagy ha a szül őnek rendszeresen hordania kell
szakgondozásra, stb .

Engedje meg, hogy idézzek egy érintett anyuka leveléből :
„A mi családunkban három olyan gyermek van, akik után emelt összegű családi pótlékot kapunk

vagyis kaptunk Ez havonta és fejenként 7000 Ft mínusz a családi pótlékból + ingyen gyógyszer
helyett 4-5000 Ft-os kiadás + 90 %-os utazási kedvezmény helyett szintén kb. 5000 Ft kiadás + az
én gyesem megszüntetése : 28500 Ft mínusz. Összesen kb. 78-80.000 Ft-tól esünk el havi szinten!
Nem tudom, a mi családunk, vagy sok sorstársunk ezt, hogyan gazdálkodja ki, és hogy tudok ottho n
maradni velük ha baj van. Nem tudom lesz-e pénzünk a gyógyszerekre. Nem tudom, hogy ezt ki
találta ki, biztos valami félreértés lehet — mivel a híradások csak a rezsicsökkentésr ől szólnak Ez
egy tragédia !

Javaslom, hogy az illetékesek látogassanak el a kórházba a „fulladós” szobákba . Látni fognak
ott egy csomó gyereket – pár hónapostól kezdve, akik kétségbeesetten kapkodnak levegő után, és

kapaszkodnak az anyukájukba . "



Úgy vélem, hogy az édesanya felháborodása jogos, (és) elkeseredése érthető , hiszen számos, a
gyermekek betegsége okán keletkezett jogosultságuk megszűnik, és jelentős anyagi veszteség éri a
családot. Feltehetően több ezren kerültek most hasonló helyzetbe . Ezen családok érdekében i s
kérdezem Miniszter Úrtól:

• Miért vették el az asztmás gyerekektől a magasabb összegű családi pótlékot?
• Tervezik-e a szabályozás módosítását ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezet ő államtitkár feladat- és
hatásköréről szóló 212/2010. (VII. 1 .) Korm. rendelet 41. § 1) pontja alapján ön felel a szociál- és

nyugdíjpolitikáért, ezért kérdezem Miniszter Urat.

Budapest, 2013 . április 9 .

Pál Béla
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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